
Пасивне реченице 

 

Од прелазног глагола „хвалити“ могу се направити следеће реченице: 

Ученици су много хвалили свог друга Ивана. (ученици- активан субјекат, Иван- објекат; 

активан глаголски облик: су хвалили) 

 

Иван је много хваљен. (Иван више није објекат, у овој реченици Иван је пасивни субјекат; 

пасиван глаголски облик: је хваљен) 

 

Прва реченица је у активу, а друга у пасиву. Реченица у пасиву има специјалну, пасивну 

конструкцију. У таквој конструкцији субјектом је исказан пацијенс – појам на ком се 

радња врши, онај који трпи радњу, којем се нешто дешава (Иван), док је у активној 

реченици пацијенс исказан објектом. Агенс, онај који врши радњу, није исказан, али може 

бити (може бити исказан одредбом: од својих другова), а у активној је то субјекат: 

ученици(Иванови другови).  

 

Постоје два начина грађења пасива: 

 

1. Је + трпни глаголски придев: 

Занимљива њига је прочитана. 

 

2.  Рефлексивни, са речцом се у свом саставу:  

Занимљиве књиге се радо читају. 

 

 


